
 مستخلص ال

 عنوان البحث: 

 المعاني الإيمانية لاسم الله الوهاب وآثارها على الفرد والمجتمع )دراسة عقدية(. 

 خطة البحث: وتشتمل على: مقدمة, وثلاثة فصول, وخاتمة. 

أما المقدمة فذكرت فيها مشكلة البحث، وأهداف البحث، وأهمية البحث, وأسباب اختيار البحث،  

 والدراسات السابقة، ومنهج البحث، وحدود البحث، وخطة البحث. 

 وأما الفصل الأول فذكرت فيه اسم الله الوهاب ومعناه, ويشتمل على أربعة مباحث. 

 ة لاسم الله الوهاب في مراتب الدين, ويشتمل على ثلاثة مباحث. وأما الفصل الثاني ففيه المعاني الإيماني

وأما الفصل الثالث ففيه آثار اسم الله الوهاب على الفرد والمجتمع، ويشتمل على خمسة مباحث. ثم  

 الخاتمة، ثم الفهارس العلمية. 

 ومن أهم النتائج ما يلي: 

عن بعض، وكلها ترجع إلى أن الهبة عطاء من  إن المعاني اللغوية لاسم الله الوهاب لا يختلف بعضها  -1

الواهب وتفضل منه. ولا يبعد عنها المعنى الاصطلاحي، وهي متقاربة وتدور حول العطاء الواسع  

 المتفضل منه سبحانه واهب الخيرات. 

إن الأمة من أحوج ما تكون إلى معرفة آثار ومظاهر اسم الله الوهاب على الفرد والمجتمع، في ظل   -2

 ف التي تشهدها العالم على كافة الأصعدة والمستويات. الظرو

 إن من أهم الأعمال والأمور التي يمكننا أن نتعبد الله بها من هذا الاسم الجليل:  -3

 تحقيق شرف العلم بالله، فضرورة العباد إلى معرفة ربهم وطاعته فوق كل الضرورات.  -أ

 أعظم من ذلك؟! السعادة والأنس بالله سبحانه وتعالى، وأي شيء  -ب 

 دعاء الله سبحانه وتعالى بها.  -ج

 وصلى الله وسلم على نبينا محمد، وعلى آله وصحبه أجمعين. 

 

 المشرف                      الطالب                                                         

 كمال بن سالم الصريصري                                                 رشيد بن مرشد العميري

  



Abstract 
 The research Title: 
Faithful meanings of the Name of God, Wahhab and its effects on the individual and society (a 
study of complexity(. 
Research Plan: It includes: introduction, three chapters, and a conclusion . 
As for the introduction, it mentioned the research problem, the aims of the research, the 
importance of research, the reasons for choosing the research, previous studies, the research 
method, the limits of the research, and the research plan. 
As for the first chapter, I mentioned the name and meaning of God Al-Wahab, and it includes 
four topics. 
As for the second chapter, it contains the faithful meanings of the name of God, Wahhab, in the 
ranks of religion, and includes three topics. 
As for the third chapter, it contains the effects of the name of God, Wahhab, on the individual 
and society, and includes five topics. Then the conclusion, then the scientific indexes. 
Among the most important results are the following: 

1- The linguistic meanings of the Name of God the Wahhab are not different from each 
other, and all of them are due to the gift being a gift from the donor and preferable from 
him. It is not far from the idiomatic meaning, and it is close and revolves around the broad 
tender favored by the Almighty and the grantor of good things. 

2- The nation is one of the most in need of knowing the effects and manifestations of the 
name of God, Wahhab, on the individual and society, in light of the circumstances the 
world is witnessing at all levels and levels. 

3- One of the most important deeds and things with which we can worship God from this 
great name: 
A- Achieving the honor of knowing God. The need for servants to know and obey their 
Lord is above all necessities. 
B- Happiness and mankind in God Almighty, and anything greater than that ?! 
C- God's prayers to God Almighty. 
And may God’s prayers and peace be upon our Prophet Muhammed, his family and 
companions. 
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